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ေအာက္တုိဘာ ၂၈၊ ၂၀၁၈ 
 
ဒုတိယအႀကိမ္ ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ 

ေတာ္ကုိ ၂၀၁၆  ခု ေဖေဖာ္၀ါရီလ ၈ ရက္ေန႔ 
တြင္ စတင္ဖဲြ႕စည္းခဲ့ျခင္းျဖစ္ရာ ရခုိင္ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္အား စတင္ဖဲြ႔စည္းခဲ့သည္မွ 
လေပါင္း ၃၀ အတြင္းသုိ႔ ခ်ဥ္းနင္း၀င္ေရာက္ 
လာခဲ့ၿပီ ျဖစ္သည္။ သက္တမ္းၾကာျမင့္လာ 
သည္ႏွင့္အမွ် လုပ္ငန္းမ်ား လုပ္ကုိင္ေဆာင္ 
ရြက္ၾကရာတြင္လည္း တည္ၿငိမ္မႈ၊ ရင့္က်က္ 
မႈမ်ား ရွိလာခဲ့ၾကၿပီျဖစ္သည္။ 

သုိ႔ရာတြင္ ဤကာလအတြင္း လႊတ္ 
ေတာ္ႏွင့္ အစုိးရအဖဲြ႔တုိ႔၏ ေဆာင္ရြက္ခ်က္ 
မ်ားႏွင့္ပတ္သက္၍ အားရေက်နပ္မႈမရွိ 
ေသးေၾကာင္း ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
ဥကၠ႒က ၂၀၁၈ ခုႏွစ္ စက္တင္ဘာလတြင္ 
က်င္းပခဲ့သည့္ ဒုတိယအႀကိမ္ ရခုိင္ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္ အ႒မပံုမွန္အစည္းအေ၀း 
တြင္ သံုးသပ္ေျပာၾကားသြားခဲ့သည္။ 

လႊတ္ ေတာ္ဥကၠ႒က    ''ကြၽန္ေတာ္တုိ႔ရဲ႕ 
လႊတ္ေတာ္သက္တမ္း၊ အစုိးရသက္တမ္း 
ဟာ ၂ ႏွစ္ေက်ာ္လာခဲ့ပါၿပီ။ ကြၽန္ေတာ္တုိ႔ 
တေတြဟာ လႊတ္ေတာ္၊ အစုိးရအဖဲြ႕ စတဲ့ 
ေနရာေတြကုိ ေရာက္လာတာဟာ ျပည္သူ 
ေတြရဲ႕ အက်ဳိးကုိေဆာင္ရြက္ဖုိ႔အတြက္၊ 
ျပည္သူေတြက ယံုၾကည္အားကုိးလုိ႔ ကြၽန္ 
ေတာ္တုိ႔ကို ေရြးခ်ယ္ေပးခဲ့တာ၊ ကြၽန္ေတာ္ 
တုိ႔ကို ဒီေနရာကုိ ပုိ႔လုိက္ၾကတာျဖစ္ပါတယ္။ 
ဒီအထဲမွာ အစုိးရအဖဲြ႕ေရာ၊ လႊတ္ေတာ္ေရာ 
ျပည္သူေတြအတြက္ တာ၀န္ေက်သလား 
ေမးရင္ ဘယ္သူမွမေက်ဘူး။ ျပည္သူ 
အတြက္ အျပည့္အ၀ တာ၀န္ယူမလားေမး 
ရင္ ဘယ္သူမွတာ၀န္မယူရဲၾကဘူး။ ႀကဳိးစား 
ၿပီးေဆာင္ရြက္ၾကဖုိ႔၊ အားနည္းခ်က္ေတြကုိ 
ျပဳျပင္ၾကဖုိ႔ ကြၽန္ေတာ္တုိ႔မွာ လုိအပ္တာေတြ 
အမ်ားႀကီးရွိတယ္""ဟု လႊတ္ေတာ္ႏွင့္အစုိးရ 

အဖဲြ႕အေပၚ ေ၀ဖန္ဆန္းစစ္ ေျပာၾကားခ့ဲသည္။ 

ျပည္သူ႔အသံထင္ဟပ္ေစျခင္း
ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ကုိယ္စား 

လွယ္မ်ားသည္ လႊတ္ေတာ္တြင္းလုပ္ငန္း 
စဥ္မ်ားအျဖစ္ ဒုတိယအႀကိမ္ ရခုိင္ျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္၏ ၂၀၁၆ ခုႏွစ္၊ ေဖေဖာ္၀ါရီလမွ 
၂၀၁၈ ခုႏွစ္၊ စက္တင္ဘာလအထိ လေပါင္း 
၃၀ အတြင္း  ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ပံုမွန္ 
အစည္းအေ၀း ၈ ႀကိမ္၊ အထူးအစည္းအေ၀း 
၂ ႀကိမ္၊ အေရးေပၚအစည္းအေ၀း ၄ ႀကိမ္ 
ျပဳလုပ္ခဲ့ၿပီးျဖစ္သည္။ အဆုိပါ အစည္း 
အေ၀းကာလမ်ားအတြင္း ၾကယ္ပြင့္ျပ 
ေမးခြန္း ၅၇၀  ခု၊ ၾကယ္ပြင့္မျပေမးခြန္း ၂၁၀ 
ခု ေမးျမန္းခဲ့ၾကၿပီး၊ အဆုိ ၄၃ ခုကုိ တင္သြင္း 
ခဲ့ရာ၊ အဆုိ ၃၈ ခုကုိ အတည္ ျပဳႏုိင္ခဲ့ၿပီး 
အဆုိ ၅ ခုကုိ မွတ္တမ္းတင္ႏိုင္ခဲ့သည္။ 

အမ်ားႏွင့္သက္ဆိုင္
ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္ လႊတ္ 

ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္မ်ားက ေမးခြန္းမ်ား 
ေမးျမန္းၾကရာ၌ စီမံခန္႔ခဲြေရးႏွင့္ နယ္စပ္ 
ေဒသလံုၿခဳံေရးဆုိင္ရာမ်ား၊ ေဒသတြင္း 
က်န္းမာေရးေစာင့္ေရွာက္မႈ လုပ္ငန္းမ်ား၊ 
ပညာေရးဖြ႕ံၿဖဳိးတိုးတက္မႈ လုပ္ငန္းမ်ား၊ ရခိုင္ 
ယဥ္ေက်းမႈအေမြအႏွစ္ ေဖာ္ထုတ္ထိန္းသိမ္း 

ေရးကိစၥရပ္မ်ား၊ သဘာ၀ပတ္၀န္းက်င္ထိန္း 
သိမ္းေရး လုပ္ငန္းကိစၥရပ္မ်ား၊ အားကစား 
ဖြံ႕ၿဖဳိးတုိးတက္ေရးလုပ္ငန္းမ်ား၊ လမ္းပန္း 
ဆက္သြယ္ေရးလုပ္ငန္းမ်ား၊ ေက်းလက္ ေရ 
ေပးေ၀ေရးလုပ္ငန္းမ်ား၊ မူးယစ္ေဆး၀ါး 
ျပသနာကိစၥရပ္မ်ားႏွင့္ လယ္ယာေျမသိမ္း 
ဆည္းမႈလုပ္ငန္းမ်ား၊ လယ္ယာစီးပြား ဖံြ႕ၿဖဳိး 
တုိးတက္ေရးႏွင့္ ေရလုပ္ငန္းဖံြ႕ၿဖဳိးတုိးတက္ 
ေရးလုပ္ငန္းရပ္ အေၾကာင္းအရာမ်ား ပါ၀င္ 
သည္။ အဆုိပါေမးခြန္းမ်ားသည္ ေမးခြန္း 
ျဖင့္ သိလုိ႐ံု ေမးျမန္းျခင္းသာမဟုတ္ဘဲ၊ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ ေဆာင္ရြက္ေပးေစ 
လုိသည့္ တုိက္တြန္းေသာ ေမးခြန္းမ်ားလည္း 
ျဖစ္ၾကသည္။  ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စား 
လွယ္မ်ား တင္သြင္းခဲ့သည့္အဆုိမ်ားမွာ 
လည္း ရခုိင္ျပည္သူမ်ား၏ အက်ဳိးစီးပြား 
ဖြံ႕ၿဖိဳးတုိးတက္ေရးကုိေရွး႐ႈသည့္ အမ်ဳိးသား 
ေရးႏွင့္သက္ဆိုင္ေသာအဆိုမ်ားျဖစ္ၿပီး ေဒသ 
ဖံြ႕ၿဖဳိးေရးအတြက္ အေရးႀကီးေဆာင္ရြက္ရန္ 
လုိအပ္သည့္ အဆုိမ်ားလည္း ျဖစ္ၾကသည္။ 
(ဆက္လက္ေဖာ္ျပပါမည္။)

(ရည္ညႊန္း-ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္မွထုတ္ေ၀သည့္ ရခုိင္လႊတ္ေတာ္ 

ဂ်ာနယ္မ်ား)

(ကိးုကား- Development Media Group - www.dmediag.com 

က ေဖာ္ျပခ့ဲေသာ ကၽြန္းသားငမန္း၏ ေဆာင္းပါးမွေကာက္ႏုတ္ေဖာ္ျပသည္။) 

ဒုတိယအႀကိမ္  ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၏  လေပါင္းသုံးဆယ္  (ပထမပိုင္း)
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၈

ႏိုဝင္ဘာ ၁၉ ၊၂၀၁၈ 

ၫႊန္ၾကားေရးမႉး႐ုံးမ်ား ေဆးသုတ္ျခင္း 
ကို ဘ႑ာေငြ က်ပ္ ၆ သန္း ေတာင္းခံထား 
ျခင္းအပါအဝင္  ၅ ၿမိဳ႕နယ္ရွိ လမ္းဦးစီးဌာန 
လုပ္ငန္းမ်ားေဆာင္ရြက္မႈအေျခအေန ကြင္း 
ဆင္း စိစစ္ခ်က္အစီရင္ခံစာအား ဧရာဝတီ 
တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္သို႔ တင္သြင္းခဲ့ 
သည္။

အဆိုပါအစီရင္ခံစာကို ျပည္သူ႔ေငြစာ 
ရင္း၊ စီမံကိန္းႏွင့္ဘ႑ာေရး ၊ စီးပြားေရးႏွင့္ 
ကုန္သြယ္လုပ္ငန္း ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးရာ 
ေကာ္မတီမွ ႏိုဝင္ဘာလ ၁၉ ရက္က တင္ 
သြင္းခဲ့ျခင္းျဖစ္ၿပီး ဇလြန္ၿမိဳ႕နယ္၊ ဟသၤာတ 
ၿမိဳ႕နယ္၊ ေက်ာင္းကုန္းၿမိဳ႕နယ္၊ ပုသိမ္ၿမိဳ႕နယ္ 
ႏွင့္ ေျမာင္းျမၿမိဳ႕နယ္မ်ားရွိ လမ္းဦးစီးဌာန 
လုပ္ငန္းမ်ား ေဆာင္ရြက္မႈ အေျခအေနမ်ား 
အေပၚ စစ္ေဆးေတြ႕ရွိခ်က္မ်ား ျဖစ္သည္။

''ပုသိမ္ၿမိဳ႕ဝင္လမ္းခင္းတ့ဲေနရာမွာလည္း 
GRF တုန္းက ေတာင္းတယ္။ ၁ ဖာလုံ နဲ႔ ၁ 
ဒသမ ၅ ဖာလုံၾကားထဲမွာ ေတာင္းထား 
တယ္။ ဘတ္ဂ်က္ေတာ္ေတာ္ေလး ကြာဟ 
ခ်က္ကို ေတြ႕ရတယ္။ အဓိကေတြ႕တာ လုပ္ 
ငန္း အားနည္းခ်က္ေတာ့ေတြ႕တယ္။ အဲဒီ 

အထဲမွာ အေရးႀကီးဆုံးခြၽတ္ေခ်ာ္မႈက ပုသိမ္ 
မွာဆို ၿပီးခဲ့တဲ့ဘ႑ာႏွစ္က လုပ္ခဲ့တဲ့လုပ္ 
ငန္းကို မီနီဘတ္ဂ်က္မွာ ျပန္ေတာင္းထား 
တာ၊ လက္ေထာက္ၫႊန္ၾကားေရးမႉး႐ုံးနဲ႔ 
ၫႊန္ၾကားေရးမႉး႐ုံး ေဆးသုတ္ျခင္းလုပ္ငန္း 
ႏွစ္ခုလုံးကို ဘ႑ာေငြ က်ပ္ ၆ သန္းကို 
ေတာင္းခံထားတာေပါ့။ ကြင္းဆင္းစစ္ေဆး 
တဲ့အခါမွာ ေတြ႕ရတယ္""ဟု ယင္းေကာ္မတီ 
အတြင္းေရးမႉး ေဒၚ ရီရီထြန္းက ေျပာသည္။

ေျမာင္းျမၿမိ ႕ဳနယ္၊ လမ္းဦးစီးပုိင္ ေျမကြက္ 
၃ ခုအား ၿခံစည္း႐ိုးခတ္ျခင္းလုပ္ငန္းသည္ 
လူေနထိုင္ျခင္းလည္းမဟုတ္ဘဲ က်ဴးေက်ာ္ 
ရန္အား ကာကြယ္ႏိုင္ရန္ ေဆာင္ရြက္ရာ 
တြင္  က်ပ္ သိန္း ၄၄၀ ေက်ာ္ အကုန္အက်ခံ 

ၿပီးလုပ္ျခင္းမွာ မသင့္ေလ်ာ္ဘဲ ကုန္က်မႈ 
နည္းသည့္ အျခားနည္းျဖင့္သာ ေဆာင္ရြက္ 
ျခင္းျဖင့္ ဘ႑ာေငြမ်ား ေလလြင့္မႈနည္းပါး 
ေအာင္ ေဆာင္ရြက္သင့္ေၾကာင္းကို ေကာ္ 
မတီက အႀကံျပဳထားသည္။

ဌာနမွတင္ျပေတာင္းခံေသာ ဘ႑ာေငြ 
ခြဲေဝမႈအခ်ဳိးမ်ားတြင္ သာမန္အသုံးစရိတ္ထဲ 
မွ ၀၄၀၂ ေခါင္းစဥ္ျဖင့္ လမ္းမ်ားျပင္ဆင္ 
ထိန္းသိမ္းစရိတ္မ်ားထည့္သြင္းၿပီး မ်ားျပားစြာ 
ေတာင္းခံထားရာတြင္ လမ္းပိုင္းအရွည္ ရွိ 
သေလာက္ၾကားတြင္ ျပဳျပင္ထိန္းသိမ္းရန္ 
စုေတာင္းခံထားသည္ကို ေတြ႕ရွိရၿပီး အမွန္ 
တကယ္ လုပ္၊ မလုပ္ မသိရွိရ၊ မည္သည့္မိုင္ 
တိုင္မွ မည္သည့္မိုင္တိုင္အတြင္းဟု တိတိ 
က်က်ေဖာ္ျပၿပီး ေတာင္းခံသင့္ေၾကာင္းကို 
လည္း ေကာ္မတီက အစီရင္ခံစာတြင္ ထည့္ 
သြင္းေဆြးေႏြးခဲ့သည္။

တြက္ခ်က္မႈစရိတ္မ်ားသည္ အလြန္မ်ား 
ေန ေသာေၾကာင့္ အမွန္ကုန္က်မည့္ တြက္ 
ခ်က္မႈအား ေဒသေပါက္ေစ်းႏွင့္အညီသာ 
ေဆာင္ရြက္သင့္ပါေၾကာင္းႏွင့္ တည္ေဆာက္ 
ရာတြင္လည္း လမ္းေၾကာင္းအေျခအေန 
မ်ားေပၚမူတည္ၿပီး ျဖစ္သင့္သည့္ ဒီဇိုင္းကို 
သာ တြက္ခ်က္ေဆာက္လုပ္ရန္ သုံးသပ္ 
အႀကံျပဳထားသည္။

ေကာ္မတီ၏ ကြင္းဆင္း စိစစ္ေတြ႕ရွိ 
ခ်က္ မ်ား၊ သုံးသပ္ခ်က္အစီရင္ခံစာကုိ ဧရာ 
ဝတီတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္က မွတ္တမ္း 
တင္ခဲ့ၿပီး တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရသို႔ အထူး 
အေလးထားေဆာင္ရြက္ရန္ တိုက္တြန္းခဲ့ 
သည္။
(ကုိးကား-www.mizzimaburmese.com)

  မြန္ျပည္နယ္တြင္ ပထမအခ်က္အျဖစ္ မူးယစ္ေဆး၀ါးကိစၥ၊ ဒုတိယဦးစားေပးအျဖစ္ 
ယာဥ္စည္းကမ္းမ်ားကို အဓိကထားေဆာင္ရြက္မည္ဟု ႏုိဝင္ဘာ ၁၆ ရက္က လႊတ္ေတာ္ 
အေရးေပၚအစည္းအေဝးတြင္ အသစ္ေျပာင္းလဲခန္႔အပ္လုိက္သည့္ မြန္ျပည္နယ္လုံၿခံဳေရးႏွင့္ 
နယ္စပ္ေရးရာ၀န္ႀကီး ဗုိလ္မွဴးႀကီးေနထြဋ္ဦးက ေျပာသည္။ မြန္ျပည္နယ္တြင္ ျပည္နယ္လုံၿခံဳ 
ေရးႏွင့္နယ္စပ္ေရးရာ၀န္ႀကီး ေျပာင္းလဲခန္႔အပ္ျခင္းသည္ ဒုတိယအႀကိမ္ျဖစ္ၿပီး ပထမအႀကိမ္ 
ကို ၂၀၁၅ ခုႏွစ္၊  ၾသဂုတ္ ၂၁ ရက္က ျပဳလုပ္ခဲ့သည္။ 
(ကုိးကား- www.7daydaily.com)

  ႏုိဝင္ဘာ ၂၇ ရက္တြင္ ရခုိင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ အထူးအစည္းအေဝးက်င္းပမည္ 
ျဖစ္ၿပီး ၾကားျဖတ္ေရြးေကာက္ပဲြတြင္ အႏုိင္ရရွိသည့္  ဦးတင္ေမာင္၀င္းႏွင့္ အေျပာင္းအလဲျပဳ 
လုပ္ထားသည့္ တပ္မေတာ္သားကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးတုိ႔ ကတိသစၥာျပဳၾကမည္ျဖစ္သည္။ 
ထုိ႔ျပင္ တရားသူႀကီးတစ္ဦးခန္႔အပ္ရန္ အဆုိျပဳလႊာကုိ လႊတ္ေတာ္က အတည္ျပဳမည္ျဖစ္ 
သည္။ 
(ကုိးကား- www.7daydaily.com)

လမ္းဦးစီးဌာနဘတ္ဂ်က္ေတာင္းခံမႈမ်ား   ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးခ်က္အစီရင္ခံစာ 

ဧရာ၀တီတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္သို႕   တင္သြင္း

သတင္းတို

ဓာတ္ပုံ-မဇၥၽိမ
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၈

ႏုိဝင္ဘာ ၂၃၊၂၀၁၈ 

တုိင္ၾကားစာမ်ားအား ေျမျပင္တြင္ ကြင္းဆင္းစစ္ေဆးရာ၌ သက္ 
ဆုိင္ရာဌာနမ်ား၏ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈ အားနည္းေနေၾကာင္း 
တနသၤာရီတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ အာမခံခ်က္မ်ား၊ ကတိမ်ား၊ 
တိုင္ၾကားစာ၊ အသနားခံစာဆိုင္ရာစိစစ္ေရးေကာ္မတီဥကၠ႒ ေဒါက္တာ 
ထူးေနေအာင္က ေျပာသည္။ 

''စိစစ္ဖုိ႔အတြက္ သက္ဆုိင္ရာဌာန၊ေထြအုပ္ေတြက ပူးေပါင္း 
ပါဝင္မႈ၊ ကူညီေပးမႈမရွိတဲ့အတြက္ အဆင္မေျပမႈေတြ ျဖစ္ေပၚရပါ 
တယ္""ဟု ေဒါက္တာထူးေနေအာင္က ဆုိသည္။ 

ကြင္းဆင္းရာတြင္ လုိအပ္သလုိကူညီေဆာင္ရြက္ေပးရန္ တုိင္း 
အစုိးရအဖဲြ႕သုိ႔ လႊတ္ေတာ္မွ ႀကိဳတင္အေၾကာင္းၾကားထားေသာ္ 

လည္း ဌာနဆုိင္ရာမ်ားက ပူးေပါင္းပါဝင္မႈအားနည္းေနသျဖင့္ လုပ္ 
ငန္းစဥ္မေခ်ာေမြ႕ျခင္း၊ မလုိအပ္ဘဲၾကန္႔ၾကာျခင္းတုိ႔ ျဖစ္ေပၚေၾကာင္း 
၎ကေျပာသည္။ 

လာမည့္ဒီဇင္ဘာ ၈ ရက္ႏွင့္ ၉  ရက္တုိ႔တြင္ ၿမိတ္ၿမိဳ႕ႏွင့္ ပုေလာ 
ၿမိဳ႕မ်ားသုိ႔ ကြင္းဆင္းရန္ရွိၿပီး ကြင္းဆင္းရာတြင္ လႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီ 
မ်ား အသုံးျပဳႏုိင္သည့္ ကားမ်ားမရွိျခင္းကလည္း အခက္အခဲတစ္ခု 
ျဖစ္သည္ဟု ၎ကဆုိသည္။

ေဒါက္တာထူးေနေအာင္ ေကာ္မတီဥကၠ႒အျဖစ္ စတင္တာဝန္ယူ 
သည့္ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္၊ ေဖေဖာ္ဝါရီလမွစ၍ ယေန႔အထိ တုိင္ၾကားစာစုစု 
ေပါင္း ၅၂ ေစာင္ ေရာက္ရွိေနၿပီး ယင္းတုိ႔ကုိ အစုိးရအဖဲြ႕သုိ႔ ေပးပုိ႔ 
ျခင္း၊ ကြင္းဆင္းျခင္း၊ ဌာနဆုိင္ရာမ်ားကုိ ေခၚယူၾကားနာျခင္းမ်ား 
ေဆာင္ရြက္ေနေၾကာင္း သိရသည္။  (ကုိးကား- တနသၤာရီဂ်ာနယ္)

စက္တင္ဘာ ၇၊ ၂၀၁၈ 

ရခိုင္ျပည္နယ္တြင္ ၂၀၁၅ ခုႏွစ္မွ ၂၀၁၈ 
ခုႏွစ္ လက္ရွိကာလအထိ လယ္ယာေျမ 
အမႈေပါင္း ၃၀၀ ေက်ာ္ကို နစ္နာသူမ်ားဘက္ 
မွ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္သို႔ တိုင္ၾကားမႈရွိ 
ေၾကာင္း ရခိုင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ လယ္ 
ယာ၊ သားငါး၊ သစ္ေတာႏွင့္ ဆည္ေျမာင္း 
လုပ္ငန္းအဖြဲ႕ဥကၠ႒ ဦးေအာင္ဝင္းက ေျပာ 
သည္။

ထိုသို႔တိုင္ၾကားသည့္ လယ္ယာေျမအမႈ 
တြဲမ်ားထဲတြင္ စီးပြားေရးသမားမ်ားမွ လယ္ 
ယာေျမမ်ားအား အတင္းအဓမၼသိမ္းယူမႈမွာ 
အမ်ားဆံုးျဖစ္ၿပီး က်န္အမႈတြဲမ်ားတြင္ ေျမ 
စာရင္းဌာနမ်ားမွ လယ္ယာေျမတစ္ခုတည္း 
အတြက္ ပုံစံ ၇ ထုတ္ေပးမႈထပ္ေနျခင္းေၾကာင့္ 
လယ္သမားအခ်င္းခ်င္း အျငင္းပြားျခင္း၊ 
ေက်းရြာရွိ စားက်က္ေျမမ်ားအား ေက်းရြာ 
သားအနည္းစုမွ စိုက္ပ်ဳိးထြန္ယက္မႈေၾကာင့္ 
ပိုင္ဆိုင္မႈအျငင္းပြားျခင္းမ်ား ပါဝင္ေၾကာင္း 
သိရသည္။

၄ ႏွစ္အတြင္း တိုင္ၾကားထားသည့္ 
လယ္ယာေျမအမႈေပါင္း ၃၀၀ ေက်ာ္ထဲမွ 

အမႈေပါင္း ၈၀ ေက်ာ္အား ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္မွ ေျဖရွင္းေဆာင္ရြက္ခဲ့ၿပီး တိုင္ၾကား 
လာသည့္အမႈတြဲမ်ားအား ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္မွ ကြင္းဆင္းစိစစ္ၿပီး ျပည္နယ္အစိုးရ 
ထံ အစီရင္ခံစာေပးပို႔ရာတြင္ အေလးထားမႈ 
အားနည္းျခင္းေၾကာင့္ မေျဖ႐ွင္းႏိုင္သည့္ 
လယ္ယာေျမျပႆနာမွာလည္း မ်ားစြာရွိ 
ေၾကာင္း ဦးေအာင္ဝင္းက ေျပာသည္။

ျပည္နယ္အစိုးရအဖဲြ႕ကမူ ယင္းေဝဖန္ 
ခ်က္မ်ားကို ျငင္းပယ္သည္။ လႊတ္ေတာ္ 
အေနျဖင့္ အမႈတဲြတည္ေဆာက္၍  စနစ္ 
တက်တင္ျပမႈမရွိေသာေၾကာင့္ ေျဖရွင္း 
မေပးႏိုင္ျခင္းျဖစ္သည္ဟု ျပည္နယ္စုိက္ပ်ဳိး 
ေရး၊ ေမြးျမဴေရး၊သစ္ေတာႏွင့္ သတၱဳတြင္း 
ဝန္ႀကီးက တုန္႔ျပန္သည္။

''လႊတ္ေတာ္က အစုိးရအဖဲြ႕ကုိ တရားဝင္ 
တိုင္ၾကားရင္ အျမန္ဆံုး ဥပေဒနဲ႔အညီ 
ေျဖရငွ္း ေပးမယ။္ လႊတ္ေတာန္ဲ႔အစိုးရဆိတုာ 
တစ္ေယာက္နဲ႔တစ္ေယာက္ ညိႇႏႈိင္းရမယ္။ 
ဒီလိုညိႇႏႈိင္းလာလို႔ရွိရင္ေတာ့ အျမန္ဆံုး 
ၿပီးစီးေအာင္ ေဆာင္ရြက္ဖို႕ အဆင္သင့္ရွိ 
တယ္""ဟု  ဦးေက်ာ္လြင္က ဆိုသည္။

တပ္မေတာ္က သိမ္းဆည္းထားသည့္ 
လယ္ယာေျမျပႆနာမ်ားကို ေျဖရွင္းရာ 
တြင္ ျပည္နယ္အဆင့္မွ ဆံုးျဖတ္ပိုင္ခြင့္ 
မရွိဘဲ ျပည္ေထာင္စုအဆင့္ကသာ အဆံုး 
အျဖတ္ခံယူရသည့္အတြက္ အခက္အခဲမ်ား 
ရွိေၾကာင္းလည္း သိရသည္။

 
(ကုိးကား- www.dmediag.com)

လႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီကြင္းဆင္းရာတြင္  ဌာနမ်ားပူးေပါင္းမႈအားနည္းဟုဆုိ

၄  ႏွစ္အတြင္း  ရခုိင္လႊတ္ေတာ္သို႕တိုင္ၾကားသည့္  လယ္ယာေျမအမႈမ်ား  အစုိးရ  

မေျဖရွင္းႏုိင္ေသး


